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BROI.0012.6.2.2020 

 

Protokół nr 10/20 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

z dnia 28 maja 2020 roku 

 

1. Otwarcie obrad 

 

Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
w dniu 28 maja 2020 r. o godzinie 11

40 
otworzył obrady Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska. Powitał radnych oraz zaproszonych gości w osobach: Pani Anny Ciesielskiej – 

Kierownika Delegatury we Włocławku Wojewódzkiego Inspektoratu Środowiska  

w Bydgoszczy, Pana Andrzeja Trawińskiego - Kierownika Oddziału we Włocławku 

Państwowej Inspekcji Ochrony Roślin i Nasiennictwa, Pana Zygmunta Bałuty – Naczelnika 

Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami, Pani Marietty Bachurskiej – Głównego 

Specjalisty w Wydziale Rolnictwa  i Ochrony Środowiska.  

 

Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

2. Stwierdzenie quorum  

 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach bierze udział 4 radnych, co wobec 

ustawowego składu komisji wynoszącego 5 radnych, stanowi wymagane quorum, a zatem 

obrady są prawomocne.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

3. Przyjęcie porządku obrad  
 

Przewodniczący Komisji poinformował, iż z materiałami na posiedzenie komisji radni 

otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 9/20 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska z dnia 25 lutego 2020 r. 

5. Informacja Starosty Włocławskiego o funkcjonowaniu wspólnot leśnych na terenie 

powiatu włocławskiego.  

6. Informacja Starosty Włocławskiego na temat realizacji zadań z zakresu rybactwa 

śródlądowego w latach 2017-2019.  

7. Informacja o wnioskowanych dotacjach na realizację prac konserwacyjnych 

urządzeń melioracji szczegółowych przez gminne spółki wodne z terenu powiatu 

włocławskiego w roku 2019.  

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad Komisji. 

Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi, propozycje do porządku obrad?  

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz  zawiadomieniem 

otrzymali Informację Starosty Włocławskiego w zakresie wydanych decyzji dotyczących 

kontroli nasadzeń oraz spraw dotyczących wypłaty ekwiwalentu, a w dniu dzisiejszym 

radni otrzymali dwa dodatkowe materiały tj.: Informację Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska w Bydgoszczy o wynikach kontroli obiektów o podstawowym 
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znaczeniu dla powiatu  za rok 2019 oraz Informację Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 

Roślin i Nasiennictwa o działalności jednostki na obszarze Powiatu Włocławskiego za rok 

2019. W związku z powyższym Przewodniczący Komisji zaproponował zmianę porządku 

obrad polegająca na uzupełnieniu porządku obrad o te 3 materiały.  

Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na 

uzupełnieniu porządku obrad o punkt w brzmieniu: Informacja Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska w Bydgoszczy  o wynikach kontroli obiektów o podstawowym 

znaczeniu dla powiatu  za rok 2019 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

postanowiła o poszerzeniu porządku obrad komisji polegającej na uzupełnieniu porządku 

obrad o punkt: Informacja Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Bydgoszczy  

o wynikach kontroli obiektów o podstawowym znaczeniu dla powiatu  za rok 2019. 

Punkt ten realizowany będzie jako punkt 5 zmienionego porządku obrad bezpośrednio po 

punkcie 4 w brzmieniu: Przyjęcie protokołu nr 9/20 z posiedzenia Komisji Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska z dnia 25 lutego 2020 r. 

Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na 

uzupełnieniu porządku obrad o punkt w brzmieniu Informacja Wojewódzkiego Inspektora 

Ochrony Roślin i Nasiennictwa o działalności jednostki na obszarze Powiatu Włocławskiego 

za rok 2019 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

postanowiła o poszerzeniu porządku obrad komisji polegającej na uzupełnieniu porządku 

obrad o punkt Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin i Nasiennictwa 

o działalności jednostki na obszarze Powiatu Włocławskiego za rok 2019. Punkt ten 

realizowany będzie jako punkt 6 zmienionego porządku obrad bezpośrednio po punkcie  5 w 

brzmieniu: Informacja Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Bydgoszczy  

o wynikach kontroli obiektów o podstawowym znaczeniu dla powiatu  za rok 2019. 

Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na 

uzupełnieniu porządku obrad o punkt w brzmieniu Informacja Starosty Włocławskiego  

w zakresie wydanych decyzji dotyczących kontroli nasadzeń oraz spraw dotyczących wypłaty 

ekwiwalentu i przeprowadził procedurę głosowania. 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

postanowiła o poszerzeniu porządku obrad komisji polegającej na uzupełnieniu porządku 

obrad o punkt Informacja Starosty Włocławskiego w zakresie wydanych decyzji dotyczących 

kontroli nasadzeń oraz spraw dotyczących wypłaty ekwiwalentu. 

Punkt ten realizowany będzie jako punkt 6 zmienionego porządku obrad bezpośrednio po 

punkcie 5 w brzmieniu: Informacja o wnioskowanych dotacjach na realizację prac 

konserwacyjnych urządzeń melioracji szczegółowych przez gminne spółki wodne z terenu 

powiatu włocławskiego w roku 2019.  

Przewodniczący Komisji zapytał radnych, czy mają inne propozycje zmian porządku 

obrad? 

Wobec braku propozycji zmian i uzupełnienia porządku obrad  Przewodniczący Komisji 

stwierdził, że porządek obrad posiedzenia komisji będzie się składał z 12 punktów. 

Przewodniczący Komisji odczytał treść porządku obrad: 
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Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 9/20 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska z dnia 

25 lutego 2020 r. 

5. Informacja Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Bydgoszczy  o wynikach 

kontroli obiektów o podstawowym znaczeniu dla powiatu  za rok 2019. 

6. Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin i Nasiennictwa o działalności 

jednostki na obszarze Powiatu Włocławskiego za rok 2019. 

7. Informacja Starosty Włocławskiego o funkcjonowaniu wspólnot leśnych na terenie 

powiatu włocławskiego.  

8. Informacja Starosty Włocławskiego na temat realizacji zadań z zakresu rybactwa 

śródlądowego w latach 2017-2019.  

9. Informacja o wnioskowanych dotacjach na realizację prac konserwacyjnych urządzeń 

melioracji szczegółowych przez gminne spółki wodne z terenu powiatu włocławskiego w 

roku 2019.  

10. Informacja Starosty Włocławskiego w zakresie wydanych decyzji dotyczących kontroli 

nasadzeń oraz spraw dotyczących wypłaty ekwiwalentu. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad Komisji. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

4. Przyjęcie protokołu nr 9/20 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska z dnia 25 lutego 2020 r.  

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do protokołu 

sporządzonego z  posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska z dnia 25 lutego  

2020 r.?  Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 

przyjęciem protokołu nr 9/20 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska z dnia 

25 lutego 2020 roku i przeprowadził procedurę głosowania.  

Wyniki głosowania: 

Za - 4 

Przeciw - 0  

Wstrzymało się - 0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

przyjęła protokół nr 9/20 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska z dnia 25 

lutego 2020  roku. 

 

5. Informacja Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Bydgoszczy  

o wynikach kontroli obiektów o podstawowym znaczeniu dla powiatu  za rok 

2019. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że w dniu dzisiejszym otrzymali 

Informację Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Bydgoszczy  o wynikach 

kontroli obiektów o podstawowym znaczeniu dla powiatu  za rok 2019. Przewodniczący 

Komisji poprosił Panią Annę Ciesielską – Kierownika Oddziału we Włocławku WIOŚ  

w Bydgoszczy o przedstawienie informacji. 

Pani Anna Ciesielska – Kierownik Oddziału we Włocławku WIOŚ w Bydgoszczy 
poinformowała, że zgodnie  z art. 8 a ust. 1 ustawy z dnia 20 lipca 1991 r. o Inspekcji 

Ochrony Środowiska wojewódzki inspektor ochrony środowiska przekazuje radzie powiatu 

na ich wniosek, informację o wynikach kontroli obiektów o podstawowym znaczeniu dla 
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obszaru województwa. Zgodnie  z ewidencją zakładów prowadzoną przez WIOŚ obecnie na 

terenie powiatu włocławskiego i miasta Włocławek zlokalizowane są 2 zakłady należące do I 

kategorii. Są to zakłady kontrolowane co roku: Anwil S.A., PKN Orlen S.A. zakład PTA. Na 

stronie 2 tego opracowania znajdują się wyniki przeprowadzonych kontroli. Anwil S.A. oraz 

PKN Orlen zakład PTA są również kwalifikowane jako Zakłady Dużego Ryzyka wystąpienia 

poważnej awarii przemysłowej. Taka awaria miał miejsce w dniu 19 grudnia 2019 r., na 

podstawie kontroli stwierdzono rozszczelnienie rurociągu, polegające na ubytku rurociągu na 

długości ok 30 cm. Doprowadzającego do reaktora mieszaninę następujących surowców: 

tlenu, gazowego chlorowodoru i chlorku winylu. W celu wyeliminowania stwierdzonego 

naruszenia kolejna kontrola planowana jest na IV kwartał. W przypadku PKN Orlen S.A. 

zakład PTA ostatnia kontrola  została zakończona 25.11.2019 r. na podstawie kontroli nie 

stwierdzono naruszeń. Kolejna kontrola planowana jest na IV kwartał. Łącznie w ewidencji 

WIOŚ w Bydgoszczy znajduje się obecnie 7081 zakładów, w tym 1896 zakładów 

podlegających pod Delegaturę we Włocławku. Wśród tych zakładów na terenie powiatu 

włocławskiego zlokalizowanych jest 859 zakłady, w tym 398 na terenie miasta Włocławek. 

16 zakładów należących do II kategorii, w tym przypadku zakłady kontrolowane są  

z częstotliwością co dwa lata. 68 zakładów należących do III kategorii, zakłady kontrolowane 

są z częstotliwością co trzy lata. 358 zakładów należących do IV kategorii, zakłady 

kontrolowane z częstotliwością co 4 lata. 417 zakładów należących do V kategorii (zakłady, 

których kontroli nie uwzględnia się w planie rocznym). Osoby fizyczne prowadzące 

działalność w zakresie zbierania , przetwarzania odpadów jak również zakłady produkcyjne  

w zakresie zbierania, przetwarzania odpadów muszą zdobyć nowe decyzje  zakresie prawa  

o odpadach zezwalające im na prowadzenie tego typu działalności. Nie obejdzie się to bez 

wizyty urzędników w terenie z uwagi na występujący koronawirus i na to, że nie można 

byłoby wykonywać wizji terenowych. Obecnie powrócono do wizji terenowych, ponieważ 

urzędnik musi zobaczyć  instalacje i dopiero później wydawana jest pozytywna opinia lub 

negatywna opinia. Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska prowadzi również kontrole 

mające na celu sprawdzenie realizacji obowiązków określonych w „Programie działań 

mających na celu zmniejszenie zanieczyszczenia wód azotanami pochodzącymi ze źródeł 

rolniczych oraz zapobieganie dalszemu zanieczyszczeniu”. W powyższym zakresie w 2019 r. 

przeprowadzono 74 kontrole gospodarstw rolnych. Podczas 40 przeprowadzanych kontroli 

stwierdzono naruszenia w tym zakresie, w związku z czym wydano 36 decyzji w trybie art. 

109 ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne nakazujących usunięcie w określonym 

terminie nieprawidłowości stwierdzonych w trakcie kontroli lub ustalających obowiązek 

uiszczenia opłaty. Najczęściej stwierdzane nieprawidłowości dotyczyły: 

a) braku dokumentacji realizacji Programu działań (tj. planu nawożenia lub obliczeń 

maksymalnych dawek azotu oraz ewidencji zabiegów agrotechnicznych związanych  

z nawożeniem azotem, 

b) przechowywanie nawozów naturalnych w sposób niezapobiegający przedostawaniu 

się odcisków do wód i gruntu oraz przechowywania kiszonek bezpośrednio w gruncie.  

Poza kontrolami planowymi obserwuje się systematyczny wzrost interwencji wykonywanych 

w związku z nimi kontroli pozaplanowych.  

W 2019 r. na terenie powiatu włocławskiego odnotowano 2 przypadki podrzucenia odpadów 

na teren prywatnej posesji. W jednym przypadku były to odpady pochodzenia komunalnego, 

a w drugim zmieszane odpady budowlane. Wówczas inspektorat współpracuje  z policją, 

ponieważ policja ma większe środki ustalenia sprawców. Inspektorat określa policja jakiego 

typu są to odpady. W ramach współpracy ze Służbą Celno-Skarbową w br. planowana jest 

akcja DEMETER polegająca na kontroli transportów odpadów ze szczególnym 

uwzględnieniem transgranicznego przemieszczenia odpadów. Natomiast wspólnie z policją 

planowane są działania skoncentrowane na wzmożeniu przedsięwzięć mających zapobiec 

przestępstwom związanym z niewłaściwym gospodarowaniem odpadami, w tym zakaźnymi 

odpadami medycznymi, w zakresie kontroli sposobu w jaki wymienione odpady są 
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gromadzone, transportowane, przetwarzane i utylizowane, co może mieć kluczowe znaczenie 

w ograniczeniu działania wirusa COVID-19 oraz innych chorób zakaźnych.  

Radny Roman Tomaszewski powiedział, że  w kraju coraz bardziej rozwija się przemył 

mięsny szczególnie w zakresie drobiu. Często na różnych polach pojawiają się pryzmy z 

pomiotem ptasim. Kłopot polega na tym, że jest to dość szybki cykl, co 2 miesiące ten 

obornik jest usuwany. Jest to raczej konsystencja sucha. Jak mają się zabezpieczyć przyszli 

rolnicy, którzy niekoniecznie produkują, ale chcą go użytkować na własnym gruncie? Radny 

zapytał jak ludzie się mają zabezpieczyć, aby nie popaść w kłopoty w postaci mandatu lub 

innych kar ze względu na to, że przetrzymywanie tego pomiotu ptasiego jest tak, że on jest 

składowany bezpośrednio na gruncie. Czy są jakieś konkretne wytyczne lub zasady w jaki 

sposób to należy robić, aby nie mieć takich, czy innych problemów  z tego tytułu? 

Pani Anna Ciesielska – Kierownik Oddziału we Włocławku WIOŚ w Bydgoszczy 
poinformowała, że obowiązuje kodeks dobrej praktyki rolniczej i rolnicy o tym doskonale 

wiedzą. Zasady przetrzymywania obornika są opisane w prawie wodnym. W planach 

gospodarowania pomiotem kurzym najlepiej umieścić pod kukurydze, która potrzebuje dużo 

nawozu. Należy robić bilans azotów w gospodarstwie, aby ten bilans nie przekraczał 170 kg 

na1 ha gruntu. Pomiot jest suchym nawozem. To nie jest gnojowica. Są duże obostrzenia 

stosowania gnojowicy.  Należy ja wywieść i następnego dnia przyorać, aby nie było dużych 

odorów. Kiedy gnojowica lana jest w jedno miejsce i jest robione wylewisko gnojowicy 

mieszkańcy często dzwonią ze skargami, najczęściej osoby, które przeprowadziły się z 

terenów miejskich  na tereny wiejskie, którym ten zapach przeszkadza. Dobra praktyka jest 

informowaniu o wywożeniu gnojowicy, który w razie skarg mieszkańców poinformuje, że 

zostanie to przyorane.  

Radny Grzegorz Śledziński powiedział, że w mediach ukazała się informacja o kradzionych 

naczepach samochodowych na których umieszczane są odpady chemiczne, te naczepy 

przywożone są do Polski i porzucane np. na parkingu przy drodze, zostają zdjęte tablice 

rejestracyjne i nie wiadomo do kogo ta naczepa należy. Radny zapytał, kto powinien takimi 

odpadami się zaopiekować? 

Pani Anna Ciesielska – Kierownik Oddziału we Włocławku WIOŚ w Bydgoszczy 
poinformowała, że są wyznaczone 2 miejsca do magazynowania takich transportów odpadów. 

To jest na terenie powiatu grudziądzkiego, a drugi w  Golubiu Dobrzyniu. Inspekcja miała 

taki przypadek współpracując z Inspekcją Transportu Drogowego. Inspekcja  Transportu 

Drogowego zatrzymała odpady w m. Zakrzewo, Delegatura WIOŚ  dojechała ocenić odpady. 

Napisane było, że transport przewozi tekturę i papier.  Były to odpady zmieszane. One zostały 

skierowane na parking, gdzie mogą być przetrzymywane  na terenie powiatu grudziądzkiego. 

WIOŚ został  podany do prokuratury za to, że zbyt długo odpady były przetrzymywane i 

transport bezprawnie został skierowany. Miały miejsce próby zastraszania, wiec transport 

odpadów był chroniony przez policje. Kierownik ma prawo nałożyć karę na firmę w 

wysokości 5000 zł, która przewozi odpady niezgodne  z opisem. Jeśli przy drodze znajduje 

się transport z odpadami i kierowca mówi, że nie pojedzie dalej bo nie ma paliwa to wtedy 

starosta dzwoni do firmy z którą powiat ma podpisaną umowę i ta firm przyjeżdża i 

odprowadza te odpady do właściwego miejsca.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy składowiska odpadów budowlanych są kontrolowane 

okresowo? Jeśli ktoś wypala odpady po godzinie 15 to kto może interweniować? 

Pani Anna Ciesielska – Kierownik Oddziału we Włocławku WIOŚ w Bydgoszczy 
poinformowała, że policja ma uprawnienia do mandatowania. Jeśli chodzi o  podmioty 

gospodarcze i osoby prowadzące działalność to oni podlegają pod inspekcje. Na stronie  

www. wios.bydgoszcz.pl podany jest telefon całodobowy i można zgłaszać interwencje. 

Pracownicy maja całodobowe dyżury, ale nr telefonu ulega zmianie, ponieważ są to wymiany 

tygodniowe między Bydgoszczą, Toruniem a Włocławkiem. Jeśli np. sąsiad wypala folie to 

można zadzwonić na policje, która ukarze sąsiada mandatem.  Są tzw. zakłady 

magazynowania i przetwarzania odpadów budowlanych. To są te podmioty gospodarcze, 
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które na tę chwilę muszą zostać skontrolowane, ponieważ kontrole nie odbywały się ze 

względu na kronawirusa. Odpady budowlane  można oddawać do zakładów.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze jakieś uwagi? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja przyjęła Informację 

Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska w Bydgoszczy  o wynikach kontroli 

obiektów o podstawowym znaczeniu dla powiatu  za rok 2019, która stanowi załącznik nr 4 

do niniejszego protokołu.  

 

6. Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin i Nasiennictwa 

o działalności jednostki na obszarze Powiatu Włocławskiego za rok 2019. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że w dniu dzisiejszym członkowie komisji 

otrzymali Informację Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin i Nasiennictwa 

o działalności jednostki na obszarze Powiatu Włocławskiego za rok 2019. Przewodniczący 

Komisji poprosił Pana Andrzeja Trawińskiego Kierownika Oddziału we Włocławku WIORiN  

w Bydgoszczy o przedstawienie tematu. 

Pan Andrzej Trawiński Kierownik Oddziału we Włocławku WIORiN  w Bydgoszczy 
poinformował, że inspektorat zajmuje się oceną zdrowotności roślin, które są uprawiane przez 

rolników na różne cele czy to przemysłowe, przeznaczone do konsumpcji, czy materiał 

rozmnożeniowy. Szczególnie jest to związane z organizmami kwarantannowymi, które 

podlegają obowiązkowi zwalczenia. Każdy producent podejmuje decyzje, czy chce chronić 

plantacje, jakiś środków ochrony roślin będzie używał.  W tabeli 1 została przedstawiona 

kontrola występowania organizmów kwarantannowych/regulowanych. Tabela nr 2 

przedstawia planowanie i sprawozdawczość. Jeśli chodzi o rejestracje podmiotów 

gospodarczych i paszportowanie to w Oddziale Włocławek wydano łącznie 5113 paszportów 

roślinnych. W 2019 roku z obszaru obejmującego swoim zasięgiem powiat włocławski 

ziemski i grodzki wyeksportowano towary konsumpcyjne, na które wystawiono 130 

świadectwa fitosanitarne. W 2019 roku pobrano 1245 prób do analiz ogółem, 1245 prób 

przekazanych do innego laboratorium, w oddziale terenowym nie pobierano prób. W 

informacji znajduje się wykaz punktów sprzedaży środków ochrony roślin oraz wykaz 

punktów prowadzących obrót zaprawionym materiałem siewnym. Jeśli chodzi o jednostki 

upoważnione do prowadzenia badań sprzętu do stosowania środków ochrony roślin to są 3 

takie jednostki: PHU AUTOPOL, Kujawska Fabryka Maszyn Rolniczych sp. z o.o., PHU 

„Remix-Mag”. Ewidencja opryskiwaczy przedstawia się następująco: opryskiwaczy 

polowych – 2556 szt., opryskiwaczy sadowniczych – 124. W 2019 roku wykonano 507 badań 

opryskiwaczy polowych z belką do 12 m., wykonano 208 badań opryskiwaczy polowych  

z belką powyżej 12m, 25 badań opryskiwaczy sadowniczych. Przeszkolono 954 osób 

stosujących środki ochrony roślin sprzętem naziemnym, 18 osób związanych  

z konfekcjonowaniem i obrotem środkami ochrony roślin. W 2019 roku przeprowadzono 16 

kontroli punktów sprzedaży środków ochrony roślin ora zaprawianego materiału siewnego, 

136 kontroli stosowania środków ochrony roślin, 2 kontrole w jednostkach upoważnionych do 

prowadzenia badań sprawności technicznej opryskiwaczy, 6 kontroli w jednostkach 

upoważnionych do prowadzenia ustawowych szkoleń, 24 kontroli pobierania prób płodów 

rolnych na pozostałości środków, ochrony roślin, 2 kontrole pobierania środków ochrony 

roślin do analiz kontrolnych. W 2019 r. zarejestrowano 2 podmioty gospodarcze, które tym 

samym zgodnie z obwiązującym porządkiem prawnym nabyły prawo do prowadzenia obrotu 

materiałem śpiewnymi dla profesjonalnych nabywców. Ogólna ilość zarejestrowanych 

podmiotów na koniec roku wyniosła 70. W okresie 2019 roku przeprowadzono łącznie 10 

kontroli z zakresu poprawności prowadzonego obrotu materiałem siewnym w różnych 

miejscach prowadzenia tej działalności, tj. na targowiskach, w gospodarstwach rolnych oraz 

w szczególności w firmach mających stacjonarne miejsce prowadzenia obrotu nimi.  

W przypadku wizualnej „złej” oceny jakości nasion lub losowo pobrane próby trafiają do 
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laboratorium Wojewódzkiego WIORiN w Bydgoszczy, gdzie przechodzą stosowne badania. 

Odrębną, ale pokrewną częścią działalności w zakresie nasiennym jest przyjmowanie 

 i dokonywanie oceny polowej plantacji nasiennych, a więc ocena upraw z których pochodzą 

do sprzedaży nasiona oferowane w jednostkach handlowych. W roku sprawozdawczym tych 

pól nasiennych roślin rolniczych, występowało na terenie powiatu włocławskiego 289 szt. W 

tym upraw szkółkarskich 22 szt. Pozytywną ocenę polową przeprowadzono w stosunku do 

całości zgłoszonych roślin rolniczych i szkółkarskich.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radny Roman Tomaszewski powiedział, że w informacji znajduje się wykaz punktów 

prowadzących obrót zaprawianym materiałem siewnym. Radny zapytał, czy są to firmy 

wprowadzają materiał do obrotu, czy  firmy , które zaprawiają, czy też wszystkie firmy, które 

handlują materiałem siewnym zaprawionym? 

Pan Andrzej Trawiński Kierownik Oddziału we Włocławku WIORiN  w Bydgoszczy 
poinformował, że jeśli rolnik ma np. tonę pszenicy do siania. To te firmy zajmują się 

profesjonalną zaprawą nasion. Jeśli chodzi o zaprawiony materiał siewny to każda firma, 

która sprzedaje  nasiona,  a tych firmy jest około 70 zarejesrtowanych, takie nasiona 

zaprawione sprzedaje.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze jakieś uwagi? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja przyjęła Informację 

Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Roślin i Nasiennictwa o działalności jednostki na 

obszarze Powiatu Włocławskiego za rok 2019, która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu.  

 

7.  Informacja Starosty Włocławskiego o funkcjonowaniu wspólnot leśnych na 

terenie powiatu włocławskiego.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z materiałami  członkowie komisji 

otrzymali Informację Starosty Włocławskiego o funkcjonowaniu wspólnot leśnych na terenie 

powiatu włocławskiego. Przewodniczący Komisji poprosił Pana Zygmunta Bałutę – 

Naczelnika Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami  o przedstawienie tematu. 

Pan Zygmunt Bałuta – Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 
poinformował, że w informacji znajduje się tabela przedstawiająca nazwy wspólnot 

gruntowych na terenie powiatu włocławskiego na podstawie wpisu w ewidencji gruntów  

i budynków. Największą wspólnotą pod względem gruntowym jest Wspólnota Gruntowa 

Rolników miasta Kowal, która położona jest na obszarze 549, 2600 ha. Dnia 8 maja  2019 

roku wydano decyzję o nieustaleniu wykazu uprawnionych do udziału we Wspólnocie 

Gruntowej Rolników miasta Kowal. Zgodnie z ustawą o zagospodarowaniu wspólnot 

gruntowych wydano informację z dnia 21 czerwca 2019 r. o możliwości składania wniosków 

o ustalenie wykazu uprawnionych do udziału we wspólnocie gruntowej. Wnioski winny 

złożyć osoby, które: posiadają gospodarstwo rolne i nieprzerwanie przez okres od dnia  

1 stycznia 2006 r. do dnia 31 grudnia 2015 r. faktycznie korzystały  z tej wspólnoty 

gruntowej; 

mają miejsce zamieszkania na terenie miejscowości, w której znajdują się grunty stanowiące 

wspólnotę lub prowadzą w tej miejscowości gospodarstwo rolne, czyli są uprawnieni na 

podstawie art. 6 a ustawy. W związku  upływem zaledwie kilku wniosków, dnia 6 lutego 

2020 r. skierowano pismo przypominające do Wspólnoty gruntowej z siedzibą przy ul. 

Tylickiego w Kowalu.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są uwagi do przedstawionej informacji? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja przyjęła Informację 

Starosty Włocławskiego o funkcjonowaniu wspólnot leśnych na terenie powiatu 

włocławskiego, która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
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8. Informacja Starosty Włocławskiego na temat realizacji zadań z zakresu rybactwa 

śródlądowego w latach 2017-2019.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji 

otrzymali materiał dotyczący Informacji Starosty Włocławskiego na temat realizacji zadań  

z zakresu rybactwa śródlądowego w latach 2017-2019. Przewodniczący Komisji poprosił 

Panią Mariettę Bachurską - Głównego Specjalistę w Wydziale Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska o przedstawienie tematu. 

Pani Marietta Bachurska Głównego Specjalistę w Wydziale Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska poinformowała, że w zakresie rybactwa śródlądowego starosta realizuje 

następujące zadania: wydawanie kart wędkarskich (w 2017 r. – wydano 186 kart, w 2018 r. -

175, w 2019 r. – 325), prowadzenie rejestracji sprzętu pływającego służącego  do 

amatorskiego połowu ryb (zarejestrowano w 2017 r. 70 łodzi, w 2018 r. – 80, w 2019 r. -79), 

wydawanie legitymacji Społecznego Strażnika Rybackiego (wydano w 2017 r. 10 legitymacji, 

w 2018 r. -4, w 2019 r. -5), wydawanie zezwoleń na przegrodzenie sieciami rybackimi  

(w 2017 r. wydano 3 zezwolenia, w 2018 r. – 2 zezwolenia, w 2019 r. – wydano  

2 zezwolenia), narzędziami połowowymi więcej niż połowy szerokości łożyska wody 

płynącej na wodach nie zaliczonych do wód śródlądowych żeglownych. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja przyjęła Informację 

Starosty Włocławskiego na temat realizacji zadań z zakresu rybactwa śródlądowego w latach 

2017-2019, która stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

 

 

9. Informacja o wnioskowanych dotacjach na realizację prac konserwacyjnych 

urządzeń melioracji szczegółowych przez gminne spółki wodne z terenu 

powiatu włocławskiego w roku 2019.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji 

otrzymali materiał dotyczący Informacji o wnioskowanych dotacjach na realizację prac 

konserwacyjnych urządzeń melioracji szczegółowych przez gminne spółki wodne z terenu 

powiatu włocławskiego w roku 2019. Przewodniczący Komisji poprosił Panią Mariettę 

Bachurską Głównego Specjalistę w Wydziale Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

o przedstawienie tematu. 

Pani Marietta Bachurska Głównego Specjalistę w Wydziale Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska poinformowała, że w 2019 roku 8 spółek wodnych z terenu powiatu 

włocławskiego wystąpiło do Starosty Włocławskiego o zaopiniowanie wniosku kierowanego 

do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego o przyznanie dotacji z budżetu państwa. Dotacje 

przeznaczone są na realizację zadań związanych z utrzymaniem wód i urządzeń wodnych. 

Wszystkie wnioski zostały zaopiniowanie pozytywnie. W tabeli przedstawiono informacje 

jakimi dysponuje wydział na dzień dzisiejszy.  W zakresie wnioskowanej kwoty dotacji oraz 

celu przeznaczenia środków. Razem wnioskowana kwota dotacji wynosi 494 901,09 zł. 

Wydział, czeka na informacje  z gmin, które cały czas spływają. Na kolejnym posiedzeniu 

komisji zostanie przedłożona pełna informacja  w tym zakresie.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radny Zygmunt Wierzowiecki zapytał, czy spółki korzystają z dotacji na konserwacje 

sprzętu, czy na prowadzone inwestycje? Czy na rzekach znajdujących się na ternie powiatu 

są prowadzone inwestycje powalające na zatrzymywanie wody?  

Pani Marietta Bachurska Głównego Specjalistę w Wydziale Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska poinformowała, że ta informacja pokazuje że z wnioskowanych dotacji, nie 

ma jeszcze informacji o przyznanych dotacjach. Informacje, które zostały zawarte w tabeli 

określają cele przeznaczenia dotacji. Ta informacja jest niepełna, a na kolejne posiedzenia 

zostanie przedłożona już pełna informacja.  
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Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja przyjęła Informację  

o wnioskowanych dotacjach na realizację prac konserwacyjnych urządzeń melioracji 

szczegółowych przez gminne spółki wodne z terenu powiatu włocławskiego w roku 2019, 

która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 

10. Informacja Starosty Włocławskiego w zakresie wydanych decyzji dotyczących 

kontroli nasadzeń oraz spraw dotyczących wypłaty ekwiwalentu. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji 

otrzymali materiał dotyczący Informacji Starosty Włocławskiego w zakresie wydanych 

decyzji dotyczących kontroli nasadzeń oraz spraw dotyczących wypłaty ekwiwalentu. 

Przewodniczący Komisji poprosił Panią Mariettę Bachurską Głównego Specjalistę  

w Wydziale Rolnictwa i Ochrony Środowiska o przedstawienie tematu. 

Pani Marietta Bachurska Głównego Specjalistę w Wydziale Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska poinformowała, że kontrole nasadzeń są przeprowadzane przez Wydział 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Działania te zostają podjęte z urzędu i realizowane na 

podstawie ustawy o ochronie przyrody, a także w związku z wcześniej wydanymi decyzjami 

Starosty Włocławskiego dotyczącymi zezwolenia na usunięcie drzew, gdzie w ramach 

kompensacji przyrodniczej nakazuje się wykonanie nasadzeń roślinności. W 2019 roku 

przeprowadzono łącznie 35 kontroli wykonanych nasadzeń. W wyniku kontroli wydano 

łącznie 35 decyzji, z czego: 16 decyzji dotyczyło umorzenia naliczenia opłaty. Opłatę 

umorzono zgodnie z prawidłowo wykonanymi decyzjami. Łączna kwota umorzonych opłat 

wynosiła 1327043,89 zł; 18 decyzji dotyczyło uznania wykonania nasadzeń, decyzje te nie 

nakazywały wniesienia opłaty; 1 decyzja o nieuznaniu wykonania nasadzeń, gdzie nakazano 

ponownie ich wykonanie. Decyzja ta nie dotyczyła wniesienia opłaty. Zgodnie z ustawą 

 o przeznaczaniu gruntów rolnych do zalesiania Starosta Włocławski dokonuje wypłaty 

ekwiwalentów należnych właścicielom gruntów rolnych za wyłączenie tych gruntów z  upraw 

rolnych i prowadzenia upraw leśnych. Każdego miesiąca ekwiwalenty trafiają do 13 

beneficjentów. Środki na wypłatę ekwiwalentów pochodzą z zasobów ARiMR. Czynności te 

są wykonywane zgodnie z umową nr 45/07200-0418/DPK/03/05 z dnia 22 grudnia 2005 r.  

i zawartym aneksem nr 12 z dnia 7 grudnia 2017 r. pomiędzy Starostwem Powiatowym we 

Włocławku, a ARiMR w Warszawie. W roku 2019 łączna ilość przekazanych środków 

wyniosła 106981,01 zł. Wysokość wypłat jest corocznie waloryzowana wskaźnikiem cen 

towarów i usług konsumpcyjnych. 

Przewodniczący Komisji zapytał, co w przypadku, kiedy rolnik jest właścicielem lasu i ten 

las spłonie?   

Pani Marietta Bachurska Głównego Specjalistę w Wydziale Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska poinformowała, że kontrola nasadzeń odbywa się na podstawie ustawy  

o ochronie przyrody. Natomiast jeśli chodzi o las to jest to działanie na podstawie ustawy  

o lasach wszelkie czynności i zabiegi  dotyczące lasów prywatnych, a realizowane na 

podstawie uproszczonych planów lasów. Jeśli zdarza się sytuacje losowe jak pożar to nie jest 

ono ujęte w planie lasów, wówczas następuje kontrola i zostaje wydawana decyzje 

określająca zadania gospodarcze. Las będzie trzeba odnowić. Jeśli byłyby to czynności 

celowe to ekwiwalent nie będzie wypłacany. W przypadku zdarzeń losowych ustawa nie 

mówi i  w tej sytuacji nie powinno być problemu z wypłatą ekwiwalentu.  

 Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja przyjęła Informację  

Starosty Włocławskiego w zakresie wydanych decyzji dotyczących kontroli nasadzeń oraz 

spraw dotyczących wypłaty ekwiwalentu, która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu.  
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11. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków, czy mają jakieś sprawy, które należałoby 

poruszyć w tym punkcie? Przewodniczący Komisji odczytał treść pisma, które stanowi 

załącznik nr do niniejszego protokołu. Pismo dotyczyło przekazania zapytania skierowanego 

do IMGW, czy w puli nowych stacji pomiarowych znajdą się też lokalizacje na terenie 

powiatu włocławskiego. Po uzyskaniu tych informacji zostaną one przekazane komisji.  

 

 

12. Zamknięcie obrad Komisji. 

Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

w dniu 28 maja 2020 roku o godzinie 13:55 dokonał zamknięcia obrad Komisji.     

 

                                                                                          

                                                                         Przewodniczący Komisji   

Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

                                                

                                                                                                     

                       Wojciech Rudziński  

 
 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

 

Marta Grzegórska………………………… 


